
   С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л

                                                             № 59
                               

от извънредно заседание, състояло се на 27.11.2003

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна  Хаджиева, доц.  д-р  Лилия  Райчева, доц.  д-р 
Маргарита  Пешева,  Мария  Стефанова,  Райчо  Райков,  Тома  Иванов,  Юлиана 
Тончева, Стефан Димитров

ОТСЪСТВАЛ: доц. Георги Лозанов

                                                 ДНЕВЕН РЕД:

1. Избор на временно изпълняващ Председател на СЕМ.
2. Информация за участието на СЕМ в изработване на Стратегия за развитие на 

цифрово наземно телевизионно разпръскване.
3. Докладни  от  отдел  “Правен”  относно  издаване  на  наказателни 

постановления.
4. Решение на кадрови проблеми в СЕМ.
РАЗНИ

• Гласуване на хонорар за м.ноември и м.декември 2003 г. на Стефан 
Красимиров.

• Писмо от Комисия по търговия и защита на потребителите.

Начало  на  извънредното  заседание  11 часа,  водено  от  Райчо  Райков, 
протоколист-Татяна Даскалова.

Още  в  началото  на  заседанието  председателят  на  СЕМ  призова  за 
предложения и изменения по дневния ред.  

Доц.Райчева предложи в точка “Разни” да информира Съвета  относно 
писмо  до  Министерство  на  финансите   за  параметрите  в  които  СЕМ ще  се 
движи  по проекта.

Юлиана  Тончева  пожела  да  докладва  за  участието  си  в  поредното 
съвещание на Комитета по трансгранична телевизия в точка “Разни”.

Доц.Пешева каза, че ще информира Съвета относно писмо, което Румен 
Балабанов от TV 2001 ще изпрати до СЕМ. 

С 8 гласа “за” СЕМ прие дневния ред с направените допълнения в 
него по точка “Разни”.

ПО “ПЪРВА” ТОЧКА

Райчо  Райков  призова  членовете  на  СЕМ  да  представят  своите 
предложения  за  избор  на  временно  изпълняващ  Председател   на  СЕМ  и 
временно изпълняващ изпълнителен секретар.
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Мария Стефанова  каза, че няма никакви основания да се избират нов 
председател и изпълнителен секретар.

Тома  Иванов  сподели,  че  предвид  кратките  срокове  до  жребия  на 
ротацията в СЕМ няма смисъл за 20 дни да се избира временно изпълняващ 
председател  на  СЕМ, след което  отново да се  провежда избор на  постоянен 
председател и секретар.

Доц.Пешева сподели, че предложението е разумно.
СЕМ премина в режим на гласуване.
Със  8  гласа  “за”  СЕМ  гласува  и  избра  временно  изпълняващ 

председател на СЕМ Райчо Райков и временно изпълняващ изпълнителен 
секретар Тома Иванов.

ПО “ВТОРА” ТОЧКА

Доц.Райчева  информира,  че  до  6 януари  СЕМ трябва да  приключи с 
подготовката на заданието. Тя представи примерно съдържание на Стратегия за 
преход към цифрово телевизионно радиоразпръскване.

Доц.Пешева  попита какво трябва да включва бъдещата Стратегия, ако 
това е примерно съдържание. СЕМ съвсем не е главната институция. Основната 
институция, която би трябвало да участва в изработването на такава Стратегия 
е Комисията за регулиране на съобщенията и Министерството на транспорта. 
Доколко ще бъде дипломатично от страна на Съвета да участва с такъв проект, 
дали това няма да се сметне за недостатъчно добър тон по отношение на КРС. 
Дали СЕМ не навлиза в чужди параметри и това няма да влоши отношенията 
между двата регулаторни органа.

Доц.Райчева отговори, че заседанията на работната група са се провели 
отдавна и се оказва че от тогава до сега общо взето няма никакво движение, 
освен двата документа на СЕМ.

Доц.Пешева попита с какви срокове е обвързан този документ. Има ли 
някакви  предварително  зададени  срокове,  кога  тази  Стратегия  трябва  да  се 
изработи и да се приеме.

Доц.Райчева  отговори,  че  до  15 декември трябва  да  бъде  изработено 
заданието.  В  това  е  ангажиран  заместник  министъра  на  Транспорта. 
Доц.Райчева и Георги Караиванов участват в една работна група от 9 души от 
различни институции, които трябва да подготвят това задание. От 6 януари до 1 
март трябва да се изработи Стратегията,  която след това да се обсъди.  През 
месец  май е първата  конференция  в  Стокхолм,  на  която  България  трябва да 
представи тази Стратегия.  

Тома  Иванов  попита  кой  в  България  ще  одобри  тази  Стратегия: 
Парламента, Министерски съвет или друга институция?

Доц.Райчева  сподели,  че  това  което  ще  интересува  СЕМ  е  самият 
процес  на  цифровизация.  Според  практиката  на  Европа  се  предвижда  да  се 
осъществи  дигитализацията  на  обществените  оператори.  В  България  има 
индикации,  че  една група частни оператори  са  по-готови да  стартират  този 
процес.  Тези страни,  където дигитализацията  е  частна инициатива,  както е  в 
Испания и Великобритания процесът е по бавен. В страни като Швеция, където 
това е възприето като държавна политика има някакъв успех. 

Тома Иванов уточни, че в това задание водещата институция не е СЕМ. 
Той сподели, че приема структурата на примерното съдържание на Стратегия за 
преход към цифрово телевизионно радиоразпръскване. 
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Доц.Пешева каза, че този проект е добър и не злепоставя Съвета и СЕМ 
спокойно може да  го приеме по принцип и да продължи работата в работната 
група.  Доц.Пешева  сподели,  че  няма  конкретни  забележки  и  поддържа 
предложението на Тома Иванов.

Юлиана Тончева каза, че е съгласна с така формулираното съдържание. 
Според нея глава 5 дублира глава 1 и глава 2. Всичко останало е изключително 
добре аргументирано.

Георги  Караиванов–експерт  в  отдел  ”Анализи”  сподели,  че  неговите 
виждания на формирането на тези раздели и части на Стратегията е основно за 
готовността  на  пазара,  как  ще  може  да  консумира  цифрови-телевизионни 
програми. Въпросът е ще бъде ли в състояние пазара така, че да се похарчат с 
хиляди, ако не и  милион бройки цифрови телевизори или приставки за всеки 
абонат. В състояние ли ще са телевизионните студии в които се произвежда и се 
подготвя  цифрова  телевизионна  продукция  да  преминат  изцяло  на  цифрово 
оборудване,  тъй  като  в  момента  то  е  аналогово.  В този  смисъл  заданието  е 
разделено на отделни глави, като първа глава е сегашното състояние на нещата. 
То  ще  се  обсъжда  като  и  другите  институции  ще  си  дадат  своите  мнения. 
Института по съобщения има също подготвено примерно съдържание. 

Тома Иванов припомни, че голяма част от телевизиите работят в реална 
цифрова среда – Канал 1 – новини, както и някои от радиата. Друг е въпроса, 
кога  държавата  на  база  тази Стратегия  и  тези  договорености  ще съобщи,  че 
постепенно  ще  се  премине  от  аналогови  към  цифрови  или  изведнъж  се 
преминава на цифрово разпространение.

Председателят на СЕМ попита кой ще одобри този документ.
Доц.Пешева каза, че Министерството на Транспорта ще представи този 

документ на конференцията в Стокхолм. 
Тома Иванов каза, че Министерството на Транспорта само ще представи 

документа, но трябва да има одобрение от Министерски съвет.
Доц.Райчева  предложи на една от следващите работни срещи СЕМ да 

зададе този въпрос: кой поема тази отговорност да одобри Стратегията.
Доц.Пешева добави, че това е изключително важен въпрос, който не е за 

подценяване. Това е въпрос на официална държавна позиция. Министерски 
съвет трябва да приеме този документ и така той да стане официална държавна 
позиция на конференцията през 2004 година в Стокхолм. 

Тома Иванов предложи с писмото, което СЕМ официално ще депозира 
и изпрати да запиши и този въпрос: кой би следвало да приеме тази важна за 
държавата  Стратегия.  Според  Иванов  Парламентът  е  върховният  суверен  на 
държавата и той би трябвало да приеме тази Стратегия. 

Караиванов сподели, че на срещата в Министерството на транспорта е 
поставен  въпроса  дали  комисията,  която  ще  представлява  България  на 
конференцията  в  Женева  трябва  да  изрази  становище,  което  да  изчака 
Стратегията или обратното.

 Тома Иванов  призова към гласуване на писмото с приложението към 
него.

Със 7 гласа “за” СЕМ прие примерното съдържание на Стратегия за 
цифрово  телевизионно  радиоразпръскване,  която  да  бъде  представена  в 
работната група. СЕМ реши заданието да се изпрати заедно с запитване от 
страна на Съвета, кой държавен орган ще приеме тази Стратегия. 
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ПО “ТРЕТА” ТОЧКА

Тома Иванов цитира дословно текста на докладна записка № 18-06-242 
от  27.11.2003  относно  акт  №  15-02-22  от  2.06.2003  за  нарушение  на  чл.13, 
алинея  3  от  ЗРТ.  “Класик  ФМ Радио”  АД разпространяващ програма  “Джаз 
ФМ” не е изпълнил задължението си за предоставяне на информация. С това 
операторът е нарушил чл.13, ал.3 във връзка с чл.14,ал.4 от ЗРТ.

Веселина Петрова каза, че възражение по този акт не е постъпило.
Със 7 гласа “за” СЕМ гласува и реши да се наложи имуществена 

санкция  на  “Класик  ФМ  Радио”АД  от  2000  лева  на  основание  акт  за 
установяване  на  административно  нарушение  №  15-02-22  от  2.06.2003 
година.

Тома  Иванов  цитира  дословно  докладна  записка  №  18-06-243  от 
2.06.2003 относно акт № 15-02-23 на “Класик ФМ Радио”АД. Актът е съставен 
за нарушение на чл.80 ал.2 от ЗРТ – реклама на цигарени изделия.

Веселина  Петрова  цитира  възражението  от  Васил  Димитров-
изпълнителен директор на “Класик ФМ Радио”АД.

Стефан  Димитров  сподели,  че  ще  гласува  “въздържал  се”,  защото 
според него Ориент експрес не е реклама на цигари..

Веселина  Петрова  припомни,  че  за  същото  нарушение  СЕМ  е  издал 
наказателно постановление на радио НЕТ. Това е съвместно предаване между 
Джаз ФМ и радио “НЕТ”, уточни тя.

След като дебатираха върху начина на изписване и на представяне на 
рекламата членовете преминаха в режим на гласуване.

С 5 гласа “за” и 2 “въздържал се” Тома Иванов и Стефан Димитров 
СЕМ гласува и реши да се наложи имуществена санкция на “Класик ФМ 
Радио”АД  от  2000  лева  на  основание  акт  за  установяване  на 
административно нарушение № 15-02-23 от 2.06.2003 година.

СЕМ реши актовете за нарушенията за реклама на цигари ММ и реклама 
на ваксината Инфлувак, допуснати от оператора Ринг ТВ да се разгледат при 
пълен състав на Съвета.

ПО “ЧЕТВЪРТА” ТОЧКА

Председателят  на  СЕМ запозна  членовете  с  кадровите  въпроси  в 
Съвета.

Доц.Райчева предложи да се представят годишните отчети, за да се види 
кои  от  служителите  трябва  да  бъдат  стимулирани  за  тяхната  по-голяма 
активност в работата. Тя предложи да се проведе среща с експертите от отдел 
“Мониторинг”.

Тома Иванов прие това предложение, като уточни, че членовете трябва 
да  запознаят  експертите  с  новата  структура  на  направление  Мониторинг, 
защото това  е важно и належащо.

Доц.Пешева счита,  че  предложението  на  доц.Райчева  е  много  добро. 
СЕМ би трябвало да се занимае малко по-вече със състоянието и дейността на 
отдел  ”Мониторниг”,  тъй  като  този  отдел  заедно  с  отдел  ”Регистрация  ”  е 
основната дейност на Съвета. До сега СЕМ не е осъществявал лицензиране и не 
би могъл да осъществи на този етап. От тази гледна точка трябва СЕМ да се 
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опита да развие мониторинга. Наистина мониторингът се върти в омагьосания 
кръг на член 84 и член 92 от ЗРТ. Хубаво е членовете на СЕМ да направят тази 
среща за едно по-голямо изясняване на границите и приложимостта на закона. 
Хубаво е Съветът наистина да действа изпреварващо, по редица важни медийни 
казуси да кани операторите, да прави дискусии, да формулира становища, да ги 
представя, да заявява позиции, тъй като публичният образ на Съвета е твърде 
лош  напоследък.  Атаките  срещу  Съвета  зачестяват  от  всички  посоки, 
включително и от депутати, каза доц.Пешева.

Доц.Райчева предложи да се сравнят отчетите от 2002 година и ако има 
експерти, които работят повече, то нека те да бъдат стимулирани.

Тома Иванов уточни, че е много спорен критерия за оценка на работата 
на  експертите  от  отдел  “Мониторинг”  на  база  съставени  актове  за 
административно нарушение.  Не винаги тези,  които съставят най-голям брой 
актове са най-полезни за работата и за организацията. Актосъставителството не 
може да бъде основен критерий, той може да е един от критериите.

Доц.Райчева  каза,  че е изключително важно за Съвета да се създадат 
ясни  и точни  критерии,  за  да  може да  се  стимулират  хората  да  работят.  Тя 
предложи справките за свършената работа на всеки от експертите да се предадат 
на  началник  отдел  ”Мониторинг”,  който  да  ги  представи  на  следващото 
заседание   на  1  декември  пред  Съвета.  Мария  Стефанова  и  доц.Маргарита 
Пешева са членовете на СЕМ, които отговарят за отдел “Мониторинг” и които 
ще докладват за предадените отчети от началниците на отделите “Телевизионен 
и радио мониторинг”.

Райчо  Райков каза,  че  на  база  икономии  от  фонд  “Работна  заплата” 
могат да бъдат раздадени на персонала целеви награди.

Тома Иванов уточни, че това няма нищо общо с 13-тата заплата. 
Председателят  на  СЕМ  представи  разпределението  на  средствата  по 

отдели. Съответно - 6 експерта от отдел “Радиомониторинг” ще получат по 200 
лева, 9 експерта от отдел “Телевизионен мониторинг” ще получат по 200 лева, 2 
експерта от отдел “Лицензии и регистрация” ще получат по 400 лева, 3 от отдел 
“Правен” ще получат по 600 лева, АИО 7 по 200 лева, ФСДЧ – 4 по 800 лева,  
“Технически ресурси” 10 по 200 лева,  “Анализи” 1 по 200 лева,  като между 
началниците на отделите  могат да бъдат разпределени 3 600 лева.  Райков каза, 
че  началник  отделите  трябва  да  направят  предложение  в  рамките  на  тези 
средства да определят експертите,  които да бъдат стимулирани и да получат 
целевите  награди.  След това  СЕМ ще разгледа  тези предложения  и  ще  даде 
своето решение. 

Със  7  гласа  “за”  СЕМ  реши  началник  отделите  да  подготвят 
предложенията  за  целеви  награди до  1  декември и  да ги представят  на 
заседание на Съвета.

Доц.Райчева  каза,  че  началник  отделите  трябва   да  предложат  и 
критерии за оценка на работата на експертите. Тези критерии да станат форма 
на правила, които експертите да знаят и спазват в работата си.

ПО ТОЧКА ”РАЗНИ”

• Тома Иванов  цитира писмо от АБРРО. То е по повод решение № 15-00-61 
на СЕМ от  17 ноември във връзка с параграф 2, алинея първа от преходната 
разпоредба на ЗРТ.  Иванов предложи на срещата по покана на АБРРО да 
участват експерти от отдел “Лицензии” и след като приключи тази сесия  по 
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инициатива на АБРРО, СЕМ отново да разгледа в детайли предложенията и 
да продължи обсъждането по тях. 

• Доц.Райчева  информира  Съвета  за  подготовката  на  поредния  брой  на 
бюлетина.

• Юлиана Тончева докладва за Съвещанието на Комитета по трансгранична 
телевизия. Тя каза, че се е провел голям дебат и основната теза е била, че 
каквото  и  решение  да  вземе  Комитета,  то  това  ще  бъде  ревизиране  на 
подхода спрямо този вид предавания. Ще се търсят варианти така че да се 
говори не за препредаване на този тип предавания, а да се говори в смисъла 
за  защита  на  малолетни и непълнолетни.  Тончева каза,  че  категорично  е 
заявено на съвещанието, че Конвенцията не разрешава порнография.
Доц.Пешева сподели, че позицията на Крьонвалт е по либерална. Той смята, 

че с новите кодиращи устройства този проблем не би трябвало да съществува. 
Тончева  добави,  че докладът е  на  външни експерти,  който макар и да е 

обсъждан  достатъчно  дълго  той  не  е  никакъв  документ  и  не  представлява 
позиция на Комитета. Той е само база за обсъждане на ревизията. Трябва да се 
търси ограничение и решаване на проблема. Да се мисли за вариант, който да не 
представлява реално легализиране на порнографията.

• Доц.Пешева  информира Съвета, че Румен Балабанов в обаждане до нея е 
уверил,  че  ще  спре  предаванията  с  врачки,  които  влияят  негативно  на 
зрителите.  Той  е  казал,  че  ще  изпрати  писмо  до  СЕМ,  че  ще  коригира 
програмната си схема.

• Доц.Лилия  Райчева  каза,  че  с  писмо  до  Министерство  на  финансите  е 
изпратена информация за параметрите, по които СЕМ ще работи по проекта.

• Председателят на СЕМ предложи Стефан Красимиров да бъде назначен на 
граждански договор с конкретна задача за месеците ноември и декември с 
възнаграждение 500 лева.

Със 7 гласа “за” СЕМ гласува и реши Стефан Красимиров да бъде 
преназначен  на  граждански  договор  с  конкретни  задачи  за  месеците 
ноември и декември с хонорар от 500 лева.

• Тома Иванов запозна членовете с писмо-покана от Комисията по търговия 
и защита на потребителите. СЕМ реши Анна Хаджиева да подготви отговор 
на това писмо и Съветът да проведе среща по въпросите на рекламния и 
медиен бизнес на 1 декември от 14 часа в СЕМ.

Край на заседанието 15 часа. Следващо заседание, насрочено за 1.12.2003 
година.

Приложени документи към Протокол № 59 :
1. Примерно съдържание на Стратегия за преход към цифрово телевизионно 

радиоразпръскване / докладна записка № 18-05-22 от 26.11. 2003 г./
2. Информация  за  проведена  среща  на  28.11.2003  г.  в  Министерство  на 

транспорта  във  връзка  с  разработване  на  Стратегия  за  развитие  на 
цифровото  телевизионно  наземно  радиоразпръскване  и  изготвяне  на  нов 
честотен план – докладна записка от Георги Караиванов

3. Докладна записка от Емилия Станева № 18-06-242 от 24.11.2003 относно акт 
№ 15-02-22 от 2.06. 2003 на “Класик ФМ Радио” АД.

4. Докладна записка от Емилия Станева № 18-06-243 от 27.11.2003 относно акт 
№ 15-02-23 от 2.06. 2003 на “Класик ФМ Радио” АД.
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5. Писмо от Комисията по търговия и защита на потребителите с вх.№ 01-11-
38 от 26.11.2003 г.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева....................     Доц.ГеоргиЛозанов/отсъствал/   

Доц.д-р Лилия Райчева...........Доц.д-р Маргарита Пешева......

Мария Стефанова...................  Стефан Димитров...................

Тома Иванов .........................    Юлиана Тончева ..................

Райчо Райков .................
 

Председател
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